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Co naší starostce běží hlavou?
     Starostkou jsem šestým rokem. Dlouho  jsem    se 
věnovala  dětem a  teď  jsou  mými  „dětmi“  občané 
Valdic.  Práce  je  hodně,  snadné  to  není,  ale  je  to 
obrovsky zajímavé.
     K  veselejším  událostem  patří  radost  z  nově 
narozených  dětí  a  jejich  slavnostní  přivítání  mezi 
občany Valdic, slavnostní rozloučení s žáky 5. třídy 
ZŠ,  rozloučení  s  předškoláky  MŠ,  svatba,  tvořivé 
dílny, recepty našich babiček, gulášování, kulturní i 
společenské  akce,  na  kterých  se  občané  sejdou  a 
pobaví  se,  setkávání  se  v  místní  knihovně.  Vše  je 
časově  náročné  a  jsem  ráda,  že  se  ještě  najdou  spolupracovníci,  kteří  věnují  svůj  volný  čas 
přípravám těchto akcí. 
     Starostka či starosta v malé obci je vlastně všechny odbory v jednom, proto si musí vyhledávat 
informace z různých oblastí. Stavíme, restaurujeme, hospodaříme s financemi, nakládáme s odpady, 
jsme  veřejným  opatrovníkem,  organizátorem,  často  zpovědníkem,  někdy  smírčím  soudcem  a 
mnoho dalšího. Seniorům pomáháme  vyřizovat některé úřední záležitosti. Pomoci však můžeme 
jenom těm, kteří o pomoc stojí a nestydí se o ni požádat. Na úřadě přivítáme každého, ať už přijde s 
pochvalou nebo kritikou. Nechlubím se, nenaříkám, jen upozorňuji na rozmanitost a široký záběr 
jedné starostenské práce, na nutnost stále se učit a v podstatě být k dispozici 24/7.
    Noční můrou starosty a jeho spolupracovníků jsou pak stromy, sníh, tráva, zvířata a ptáci. Ideální  
strom by v žádném případě neměl mít listí či jehličí, aby nepadalo na chodníky a zaparkovaná auta, 
neměl by mít kořeny, aby nezdvihal dlažbu a někdy ani sídlící ptactvo, které pak ruší svým zpěvem. 
Věštěním z kávové sedliny je pak sekání trávy a počet sečí. Pokud bude vlna veder a vy posečete, 
vytváříte v obci polopoušť, pokud přijdou deště a tráva přeroste, …… Sníh by určitě neměl padat na 
chodníky, přechody, silnice a křižovatky, měl by se ukázněně snášet na parky, hřiště a travnaté 
plochy.
          Vím, že v obci je mnoho šikovných a schopných lidí, kteří sami něco umí nebo mají své 
zručné známé. Mnozí se možná i stydí svou pomoc nabídnout nebo jsou skromní a nechtějí se 
chlubit, zviditelnit. V dnešní době by bylo ideální, pokud by třeba příchozí na úřad řekl: „Vidím, že 
v obci je potřeba, mám návrh, řešení, …. Mám možnost sehnat, zajistit, mohu pomoci zrealizovat.“ 
Možná by tak odpadlo zdlouhavé čekání na řemeslníky a urychlily by se opravy, pokud by nešlo o 



velkou zakázku, kde musí být výběrové řízení.     
     Dnes je už trochu jiná doba, ale přesto si myslím, že starostka či starosta by měl při výkonu 
funkce používat zdravý selský rozum a hlavně srdce. Ke každému je třeba přistupovat individuálně, 
lidsky a chovat se s úctou a pokorou. Mnohokrát jsem slyšela: „jsi přece starostka, tak se starej“. 
Pravda, ale není to vždy tak jednoduché, jak si někteří představují, a to i při vší dobré vůli, snaze i 
maximálním nasazení, protože jedna věc souvisí s druhou nebo ji ovlivní. Starostování musí být 
plné optimismu, i když někdy opravdu přináší starosti a špatné usínání. Ale nakonec vždycky můžu 
říct při úspěšném dokončení akce: „Stálo to za to!“ 

     Vážení spoluobčané,
        nastává adventní a vánoční čas, kdy si můžeme dopřát klidné rozjímání, popřemýšlet o životě,  
setkat  se  s  rodinou,  přáteli  a  známými.   Taky si  můžeme občas  udělat  úklid  ve  vzpomínkách. 
Vymeťme  zbytečné,  spalme  chmurné,  oprašme  příjemné  a  vyleštěme  radostné  zážitky  své 
minulosti. To nejcennější, co všichni máme, je náš čas ……

     Přeji vám všem příjemné a klidné prožití zbývajícího času roku 2024 hlavně ve zdraví a radostné 
vykročení do časů příštích – do nového roku 2025. 
                                                                                        Věra Skrbková



OBEC ŽIJE

Z valdických letních slavností 
v roce 2024



Šikovné „tvořilky“ aneb adventní a velikonoční tvoření
Už několik let sociální komise pořádá pro seniorky 2x do roka velikonoční a vánoční tvoření. Při 
tomto setkání jsme si i letos nejen vytvořily krásné dekorace, ale i popovídaly a zasmály u kávy. 
Bylo těžké vybrat jen pár fotografií výrobků, protože všechny byly krásné a dělané s láskou. Na 
všechny naše věrné šikovné "tvořilky" se těšíme příští rok a zveme i ostatní. Termíny na rok 2025 
zveřejníme na stránkách obce a zašleme mobilním rozhlasem.

Alena Jirutková, Sociální a kulturní komise

Adventní tvoření

Vítání nových občánků

Den otevřených dveří v ZŠ ozdobila výstava 
loutek s vyprávěním paní Světly Krausové



Výsadba stromů v třešňovce pod 
Zebínem. Je to fuška, že?

Štěpkovačka pořízená z projektu Kompostéry 
pro občany Valdic



ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

NAŠE ŠKOLKA
Nedílnou součástí života v obci Valdice je místní Mateřská škola. Většina obyvatel ji důvěrně zná, 
neboť osobně školku navštěvovala nebo do ní alespoň vodila či  stále vodí své děti  a vnoučata. 
Každému, kdo kolem mateřské školy chodí, nemohlo uniknout, že v posledních letech prošla její 
budova mnoha změnami.
Po izolačním zateplení dostala nový kabát v podobě barevné fasády. Mezi dvěma pavilony a školní 
jídelnou vyrostla nová zděná spojovací chodba. Rekonstrukcí a modernizací prošly umývárny a wc 
pro  děti  i  kuchyňky  pro  výdej  stravy.  Velmi  využívaný  a  dětmi  oblíbený  je  nově  opravený  a 
zastřešený bazén. Dobré technické i prostorové zázemí přispívá k plně funkčnímu provozu.
O tu lidskou stránku a celkovou atmosféru školky se starají paní učitelky, které vykonávají v rámci 
svého krásného povolání výchovně pedagogickou činnost a rozvíjí svěřené děti po všech stránkách, 
ale svým způsobem obohacují i společenský život v obci. S nepostradatelnou pomocí provozních 
zaměstnanců a přičinlivým snažením paní kuchařek ze školní jídelny tak mohou v průběhu celého 
roku vznikat akce pro rodiče s dětmi i širokou veřejnost.
Na podzim se zahrada MŠ promění v tvořivou dílnu při tradičním Dýňování a průvodem světýlek a 
lampiónů se Valdice rozsvítí při Uspávání broučků. V zimě vykouzlí vánoční atmosféru Betlémský 
průvod se zpíváním koled, Vánoční posezení pro seniory a bývalé zaměstnance školky i Vánoční 
besídky pro rodiče. Asi nejveselejší bývá průvod Masopustní.  K jaru neodmyslitelně patří zpěvem 
provázené  Vynášení  Morany  a  vítání  jara,  Čarodějnický  rej  v kostýmech  a  radost  rozdávající 
vystoupení dětí v domově pro seniory v Jičíně. Léto je vždy ve znamení výletů po krásách Českého 
ráje, poznávání i vzdálenějších míst a třeba i školky v přírodě. Ve spolupráci se Základní školou 
vznikají v průběhu roku akce jako Rozsvěcení vánočního stromu, Dětský karneval nebo oslava Dne 
dětí. Dvakrát do roka zpestří děti ze školky svým vystoupením Vítání občánků. Každý školní rok je 
náležitě  zakončen  slavnostním  Rozloučením s předškoláky.  Ať  už  se  děti  se  svými  učitelkami 
převléknou za indiány či námořníky, ať už dramatizují pohádku, zpívají či tančí, vždy je to loučení 
s časem bezstarostného dětství. Děti rostou a jdou dál svým životem, ale všem v srdcích zůstávají 
nezapomenutelné zážitky a vzpomínky na valdickou školku.

Kateřina Krčková, MŠ Valdice

PODZIMNÍ BRAMBOROVÁNÍ
Bylo to  přesně  jako v té  básničce:  „Koulela  se  ze 
dvora,  tááákhle  velká  brambora  …“  a  jednoho 
slunečného odpoledne,  ve  čtvrtek  3.  října  2024 se 
dokutálela  až  na  obecní  hřiště  ve  Valdicích. 
S hromadou  brambor  si  přišla  pohrát  a  tvořit 
hromada dětí se svými rodiči. Zábavné úkoly pro ně 
přichystaly  paní  učitelky  z mateřské  školy  a  jako 
odměnu  jim  nasmažily  voňavé  bramboráky.  „… 
kdyby tudy projel vlak, byl by z tebe bramborák.“

Kateřina Krčková, MŠ Valdice



ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Akce ve školním roce 2023/2024
4.9. jsme začali nový školní rok. Přivítali jsme nové prvňáčky (22 nových 
žáčků), kteří znovu slíbili, že se budou pilně připravovat a učit. 

Na konci září jsme na chodbách instalovali nové osvětlení – tedy ne my 
učitelky, ale páni elektrikáři. Ale slouží nám všem. 

23.11. jsme vánočně rozsvítili školu a 3.12. jsem zazpívali koledy a 
rozsvítil se strom v parku a máme tu advent a čekání na Vánoce. Zima se 
ukázala a nasněžilo, tak si děti užívali zimních hrátek na sněhu, i družinka 
si zařádila na sněhu, přišel Mikuláš a přinesl nadílku (nikdy nezklame), děti 
se převlékly za čerty a anděly. 

16.3. jsme uspořádali Den otevřených dveří. Čekali jsme sníh, ale 
naštěstí  přišli  jen  pamětníci  a  návštěvníci.  Ve  třídách  byly 
připraveny hry a interaktivní tabule. A překvapení? V přízemí ve třídě 
paní Světla Krausová připravila malou výstavu loutek a kulis.

12.4.  proběhl  zápis  budoucích  prvňáčků.  Vyzkoušeli  si  úkoly 
z matematiky,  z českého jazyka i  z pracovních  činností.  Všichni  byli  moc šikovní,  a 
proto jsme do 1. třídy zapsali 17 žáčků. 

11.6. se prvňáci chtěli předvést, jak se naučili číst. Pan ředitel 
je pasoval na rytíře čtení a dárky předaly paní starostka Věra 
Skrbková a paní knihovnice Jana Machková.

28.6. jsme skončili školní rok. Tentokrát nás zklamalo počasí a 
vysvědčení jsme předávali v tělocvičně. A poslední zvonění a je 
konec školního roku.

A začátek školního roku 
2024/2025

Tento  školní  rok  začal  2.9.,  sešli  jsme  se  v tělocvičně,  paní 
učitelka představila 17 nových prvňáčků. Prvňáčci se šli podívat 
do své nové třídy a těšili se na nová dobrodružství.

M. Lüftnerová, ZŠ Valdice



SPORT NÁS SPOJUJE

O POHÁR OBCE VALDICE
V červnu  2024  se  ve  Valdicích  konalo  sportovní 
dopoledne  v režii  ZŠ  Valdice.  Na  čtyřech 
stanovištích měly děti ze základní i mateřské školy 
možnost  vyzkoušet  si  své  sportovní  schopnosti  a 
dovednosti. 
Na jednotlivých stanovištích pomáhali s organizací 
žáci páté třídy. Školáci i školáčci se po slavnostním 
nástupu vystřídali na všech stanovištích. Ve školní 
tělocvičně  se  hrálo  s  míči,  na  školním  hřišti  se 
tančilo  v  rytmu  a  v  parku  byla  připravena  opičí 
dráha a  také orientační obrázkový běh. Stanoviště 
společně  zdolávala  vždy  jedna  školní  třída  ve 
spolupráci  s  jednou  třídou  školkovou.  První  třída 
spolu  se  třídou  Čtyřlístek,  druhá  třída  se  třídou 
Berušky, třetí třída se třídou Žabičky a čtvrtá třída 
se třídou Koťátka. 
V  závěru  dopoledne  při  vyhlášení  si  každý 
sportovec  odnesl  malou  odměnu  a  hlavně  si 
mateřská  školka  vysoutěžila  PUTOVNÍ  POHÁR 
OBCE VALDICE. Vyšlo nám krásné počasí, takže 
se celá akce mohla ukončit  diskotékou na hřišti  a 
závěrečným pokřikem:

1 – 2 – 3   VALDICEEEE!
Tereza Nováková, ZŠ Valdice



PŘIPOMÍNÁNÍ NEJEN TRADIC

12. 3. 2024  Pohádkové čtení
společná akce a spolupráce s paní Janou Machkovou, která nám poskytla zázemí v místní knihovně. 
Zde  jsme  připravili  program  pro  děti  -  četba  pohádky  O  pejskovi  a  kočičce  s  doprovodným 
programem loutek a pak následným tvořením k danému tématu. Pro děti a rodiče bylo připraveno 
malé pohoštění.

26. 3. 2024 Pletení pomlázek
Tato akce se konala na zahradě MŠ. Zde probíhala ukázka pletení pomlázky. Občané a děti si zde  
mohli  vyrobit  vlastní  pomlázku.  Byla  jim  poskytnuta  rada,  pomoc  i  materiál.  Pro  děti  bylo 
připraveno malé pohoštění.

27. 4. 2024 Jídla našich babiček
Již  tradiční  a  občany  oblíbené  setkání.  Mimo  připraveného  pohoštění  -  bramborové  placky, 
bramboračky,  rýžového  a  jáhlového  nákypu,  chleba  se  sádlem  a  jarní  cibulkou,  byl  občanům 
nabídnut i doprovodný program ve formě zábavného kvízu.

18. 5. 2024 Zábavné a sportovní odpoledne pro rodiny
Akce  se  konala  v  tělocvičně,  kde  byl  připraven  sportovní  program  pro  celou  rodinu.  Pak 
následovala další část na zahradě u mostu, kde jsme připravili hry a ekologicky zaměřené aktivity. 
Nabídnuto bylo i opékání buřtů a volná zábava na zahradě.

19. 10. 2024 Láďovo gulášování
Komise životního prostředí již připravila druhý ročník vzpomínkového setkání na našeho bývalého 
občana Ladislava Burgerta a jeho báječné guláše.  K ochutnání bylo uvařeno celkem šest  druhů 
gulášů. Do vaření se zapojili tři noví účastníci z řad občanů. Tímto jim chceme moc poděkovat za 
jejich spolupráci a výborně připravené guláše. Zároveň děkujeme všem zúčastněným občanům za 
jejich účast a podporu. Poděkování patří i Petrovi Hlavovi, který nám vždy velmi úspěšně pomáhá v 
kuchyni a Mirce Švecové, která připravuje sladké dobroty - metynky nebo netynky? všeho druhu, 
které jsou mezi občany velmi oblíbené a žádané. Děkujeme.

Dana Bretová, Komise životního prostředí



TJ SOKOL VALDICE

Když se sokolíci slétají
Činnost oddílu všestrannosti Sokola Valdice v roce 2024 Nejvýznamnější událostí tohoto roku byl 
pro všechny Sokoly XVII. Všesokolský slet v Praze, proto jsme všichni věnovali svůj čas přípravám 
a nácviku sletových skladeb. Mladší žáci a žákyně nacvičovali veselou skladbu plnou čilého pohybu 
s  názvem  Sokolhraní.  Se  žlutomodrými  kostkami  cvičilo  celkem  32  dětí,  zejména  prvňáci  z 
valdické základní školy,ale i z okolních obcí např. Železnice, Radimi nebo z Jičína. Taneční rytmus 
hitů od kapely Verona a Kryštof provázel i druhou skladbu zaměřenou na posilovací a akrobatické 
prvky nazvanou Fitness.  Celkem 12 cvičenců se předvedlo ve slušivých žlutomodrých dresech, 
žluté hrazdy a barevné pompony vždycky rozzářily každé jejich vystoupení. Náročné práce s dětmi 
se ujala zkušená cvičitelka paní Marie Fialová,která vždy dokáže děti správně motivovat, povzbudit 
k  další  práci  a  také  pochválit.  S  nácvikem skladeb jí  pomáhaly  cvičitelky  Radka  Pilná,  Alena 
Havlová, Zdeňka Skrbková a Jana Široňová . Ženy se každé úterý sešly na nácviku skladby Babí 
léto, jejich náčiní bylo tentokrát velmi praktické,byl to červeno- žlutý děštník,který byl při několika 
vystoupeních většinou dobře využitý……několikrát totiž zmokly….. V květnu se naše tělocvičná 
jednota chopila příležitosti a společně s okolními jednotami uspořádala Župní slet na fotbalovém 
hřišti ve Valdicích. Na ploše vystoupilo se svými skladbami asi 360 cvičenců ze Sokola Hořice, 
Jičína, Dolní Kalné, Ostroměře, Sobotky, Železnice, Hradce Králové,Košťálova a dalších. Sportovní 
odpoledne podpořilo svým potleskem asi 500 diváků. Dne 2.6. 2024 jsme se zúčastnily krajského 
sletu v Hradci Králové, kde děti i přes nepřízeň počasí předvedly statečný výkon. Hlavní odměnou 
pro  všechny  Sokoly  byl  sletový  týden  v  Praze  plný  výletů  za  památkami,  zážitků,  náročného 
nácviku, ale hlavně bouřlivého potlesku diváků na stadionu v Edenu. Některé děti se zúčastnily také 
slavnostního  zahájení  sletu,kde  společně  s  ostatními  tvořily  živý  obraz  létajícího  Sokola.  Tyto 
nádherné vzpomínky si jistě napořád zapíší do paměti. V tělocvičně se pravidelně ( každé úterý a 
čtvrtek )mohou vyřádit i ty nejmenší děti, které se se cvičením seznamují společně se svými rodiči. 
Jejich  cvičitelkou  je  paní  Dana  Andrlová.  U  dětí  jsou  nejvíce  oblíbené  překážkové  dráhy  z 
molitanových kostek,různé balóny a hlavně dostatek volného prostoru,kde mohou běhat a smát se. 
V tělocvičně také pilně trénují naši florbalisté, mezi kterými jsou i děvčata. Zaměřují se na základní 
sportovní dovednosti – rozcvičky, posilování,přihrávky, vedení míčku a vlastní hra. Trenéři Aleš 
Kulhánek, Jan Drbohlav a Milan Fiala. Společně pořádáme v parku Vackův běh, účastníme se týdne 
pohybu se Sokolem. Více informací a také fotografií ze společných akcí Sokola Valdice najdete na 
Facebooku.

Zdena Skrbková
TJ Sokol Valdice



TJ Sokol Valdice – oddíl florbal

TJ Sokol Valdice – oddíl stolní tenis
Oddíl  stolního tenisu Valdice využívá pravidelně tělocvičnu obce Valdice přiřazenou k valdické 
základní  škole.  Materiální  zázemí  je  tak  v současné  době  na  skvělé  úrovni,  a  i  to  se  odrazilo 
v regionálním úspěchu družstva mužů (dříve „C“ družstvo), které sezónu 2023/24 vyhrálo a tedy 
postoupilo ze 4. třídy do třídy 3., kde je i v nové sezóně po třech soutěžních kolech na prvním 
místě. Svoje turnajové zápasy absolvovali v letošní sezóně již i dorostenci. Jejich první porovnání 
s ostatními družstvy je pro ně zatím hlavně motivací k dalšímu tréninku, kde se jim společně se 
žákovskou kategorií obětavě dlouhodobě pravidelně věnuje zkušený valdický hráč Martin Jirásek.

Martin Hlava, TJ Sokol Valdice



TJ SKP VALDICE

Rok 2024 a  uplynulá  fotbalová  sezóna  nebyly  pro  valdický fotbal  nikterak  přívětivé.  Soutěžní 
ročník 2023/2024 jsme dohrávali v obrovských personálních problémech a byli jsme vděčni všem 
bývalým valdickým hráčům, kteří se i přes pokročilý fotbalový věk vydali na hřiště a pomohli klubu 
dokončit sezónu. V tabulce okresního přeboru jsme skončili na posledním místě a bylo jasné, že 
takto nemůžeme pokračovat dál. Počátkem celé této situace bylo samozřejmě uzavření valdického 
hřiště ze strany věznice v roce 2018. Bez vlastní hrací plochy a sportovního zázemí lze provozovat 
tento kolektivní  sport  jen velice obtížně.  My jsme dokázali  odehrát  ještě  pět  dalších sezón, ve 
kterých jsme byli poměrně úspěšní. Vše v azylu jičínského a lomnického fotbalového klubu. Bez 
zázemí  je  velmi  obtížné  sehnat  a  nalákat  nové mladší  hráče,  kteří  by  chtěli  za  valdický  oddíl 
nastupovat. Amatérský fotbal napříč celou republikou se potýká s nedostatkem hráčů, a to je další 
aspekt, který se projevuje na personálních problémech klubu. Do aktuální sezony bylo připraveno 
pouze sedm hráčů, což je na provoz jednoho týmu opravdu velmi málo. Z tohoto důvodu jsme se 
rozhodli pro založení takzvaného souklubí s nedalekým klubem Podskalan Podhradí. Tento spojený 
tým nyní nastupuje ve třetí třídě jičínského okresního fotbalu pod názvem Podhradí/Valdice. Tímto 
spojením jsme chtěli alespoň částečně udržet Valdice na fotbalové mapě Česka a umožnit zbylým 
hráčům vykonávat tento sport, který je naplňuje. Naši mladí fotbalisté hrají za souklubí s Železnicí. 
Tato spolupráce funguje již několik let a domnívám se, že s oboustrannou spokojeností. Budoucnost 
oddílu je bohužel spíše negativní. Bez vlastního hřiště a zázemí nejsme schopni pokusit se o restart 
a znovusložení mužského týmu. Kopanou, jakožto zcela tradiční sport v naší zemi, ve Valdicích 
pravděpodobně už neuvidíme. 

Ondřej Pithart, TJ SKP Valdice

 



VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA A NAŠI DOBROVOLNÍ 
HASIČI

Činnost JSDH Valdice 
Od začátku roku 2024 byla jednotka hasičů Valdice volána k sedmi  požárům,  dvakrát k Technické 
pomoci a jednou jako taktické cvičení v Prachovských  skalách. Mezi větší zásahy, kde jsme byli 
nuceni použít dýchací techniku, byl  požár bytu v Jičíně a zásah při povodních na Broumovsku, kde 
jsme prováděli  vyprošťování zaklíněných stromů pod mosty.  Od loňského podzimu máme čtyři 
nové členy, zařazeni byli po absolvování potřebných školení a každý z nich má za sebou i ostré 
zásahy,   kde  se  prověřila  jejich  schopnost  a  fyzická  zdatnost.  Celí  rok  se  staráme o  svěřenou 
techniku a materiál,  to znamená: po každém výjezdu k zásahu se provede kontrola a očista jak 
vozidel tak zásahových obleků. Potom teprve se členové jednotky vrací do svých domovů ke svým 
rodinám. Jako velitel bych tímto chtěl poděkovat rodinám našich členů za podporu a trpělivost, 
když jedeme zachraňovat  majetek  a  lidské  životy,  občas  i  v nočních  hodinách.  Poděkovat  také 
musíme  obci  Valdice,  našemu  zřizovateli,  za  podporu  a  zajištění  akce  schopnost  jednotky. 
Děkujeme .

Roman Šídlo, velitel JSDH Valdice

Činnost SDH Valdice
Činnost mladých hasičů po vedením pana Milana Fikara

Družstvo mladých hasičů se schází 1x týdně, a to vždy v pondělí.
Letos se družstvo účastnilo těchto akcí:

1) Víkendové soustředění na okresní kolo Plamen, soustředění probíhalo v květnu
2) Okresní kolo hry Plamen – Vrchovina 24-26.5.2024. Zde naše družstvo starších obsadilo 

5.místo a mladší 7.místo
3) 60.překážek 10.Září – tato soutěž se konala již po několikáté u nás ve Valdicích. Zde jsme 

v kategorii mladších chlapců obsadili 5, 7 a 9.místo. V kategorii 1, 4, 8 a 10 místo. Zde se 
zrodil krásný úspěch Tomáše Vraštila a tím si vybojoval postup na MČR do Ústí nad Labem. 
Děvčata bojovala na domácí soutěži, v kategorii mladších 8 a 13.místo a v kategorii starších 
10 a 13.místo.

4) MČR Ústí na Labem, zde nás reprezentoval Tomáš Vraštil. Konkurence zde byla veliká a 
bohužel na lepší než 99.místo to nestačilo. Ale Tomáš si odvezl veliké zkušenosti do dalších 
soutěží

5) Soustředění Jančíkárna, každoročně se družstvo našich mladých hasičů vydává na 
víkendové soustředění na chatu Jančíkárna. I letos tomu nebylo jinak a do hor vyrazilo 
17dětí a 5vedoucích. Zde se děti připravují na branný závod.

6) Branný závod Radim zde hlídka Valdice A  obsadili 11.místo a Valdice B 13.místo.
Radek Drobný, SDH Valdice



Činnost soutěžního družstva SDH Valdice

1.kolo „O pohár  starostky OSH Jičín“-  pohárová soutěže v Tuři  „Vyhánění  pavouků“ je 
každoročně první soutěž v kalendáři. Letos se konala v sobotu 20.dubna. I když dva víkendy 
před prvními závody počasí na tréninky přálo, v den soutěže teploměr ukazoval 4stupně nad 
nulou a během dne několikrát i pršelo. Na start se za SDH Valdice postavili dva týmy A a B. 
Na této trati se lépe dařilo týmu Valdice B, naše béčko zde bere krásné 3.místo. A tým po 
první neplatném pokusu se v druhém kole soutěže mohlo jen zlepšit. Taky to tak bylo první 
terč krásných 16,37s, ale na druhém terči s prostřikem bereme nakonec 5.místo

2.kolo „O pohár  starostky OSH Jičín“– pohárová soutěž v Bystřici.  Zde již  bylo krásné 
počasí a závody se konali 4.května přesně na den svátku svatého Floriana, patrona hasičů.
Zde mají trať krásně připravenou, máme potrénováno. Opět stavíme na start družstvo SDH 
Valdice A i B. Zde se nám velice daří, nejdříve B tým v prvním pokusu zastavuje časomíru 
na  krásných 18,10s  a  je  na  druhém průběžném místě.  A tým tímto  prvním pokusem si 
stanovuje svůj zatím osobní rekord a zastavuje časomíru na krásných 16,46s a ujímá se 
tímto pokusem vedení celé soutěže a nikomu se již nepodařilo nás překonat. Na druhém 
terči bylo sraženo za 16,05s a náš proudař Michal Drobný se stává nejrychlejším proudařem 
celé soutěže.
Zde nakonec bereme 1. a 3.místo.

Okrsková soutěž. V sobotu 11.května se konala okrsková soutěž v nedaleké Radimi. Je zde 
na programu štafeta 4x100m a požární útok. Štafeta se nám povedla a ujímáme se vedení, 
ale útok celou soutěž zamotal. Nakonec po součtu bodů jsme ty šťastnější a odvážíme si 
1.místo.
Bohužel se nám zde při štafetě zranil David Hylmar a silně pohmožděné koleno jej vyřazuje 
na měsíc z tréninku, místo na vyhlášení míří do nemocnice.

Okresní kolo dorostu Vrchovina v neděli 26.5. Zde jsme přihlásili do soutěže pouze tři borce 
a to Jakuba Hylmara, Jakuba Voháňku a Michala Drobného.
Celé družstvo se nám již letos nevejde do věkových kategorií dorostu. První dva nastoupili 
v kategorii starších a Michal v prostředních dorostencích. Všichni předvedli svá maxima a 
nakonec je to velice úspěšná neděle.
Jakub Hylmar se umísti na krásném 8.místě, ale ještě více se dařilo Jakubovi Voháňkovi a 
Michalovi  Drobnému.  Oba  vyhráli  své  kategorii,  jak  v disciplíně  100m překážek,  tak  i 
v běhu  s RHP a  oknem.  Zapisují  součet  pořadí  disciplín  celkem  2body  a  nikomu  tak 
nedávají šanci. Oba kluci si vybojovali postup na krajské kolo do Náchoda v neděli 9.června

Krajské kolo dorostu neděle 9.června. Vyrážíme na závody velice brzy, zvoní nám budíky již 
v 5hodin ráno a odjezd z hasičárny máme v 5:45. To bude dlouhá neděle.
Do krajské soutěže  postoupili  naši  dva  závodníci  a  to  v kategorii  střední  dorost  Michal 
Drobný a v kategorii starší dorost Jakub Voháňko. 
Michalovi se vše nepodařilo dle představ, první pokus na 100m překážek měl malé chybky a 
v druhém to chtěl napravit. Rozeběhnuto to bylo nádherně, vedl celý rozběh, ale vhozené 
hadice  soupeři  pod  nohy  znamenali  konec  nadějí  –  závodník  ve  vedlejší  dráze  hadice 
přišlápl a byl konec s pěkným časem. V druhé disciplíně se už jen jednalo o korigování 
výsledku na co možno nejlepší, bohužel to na lepší než 4.místo nestačilo.
Jakub byl  na tom o poznání  lépe,  tedy již  v tréninku předvedl  nekontrolovaný pád přes 
2bariéru, v samotném závodě se ale Kubovi dařilo. Vyhrál rozběhy na 100m překážek a ujal 
se  vedení,  v druhé  disciplíně  vedení  udržel  a  zajistil  si  postup  na  mistrovství  České 
republiky v dorostu, které se letos koná 29.6-1.7.2024 v Písku. 



3. kolo „O pohár starosty OSH Jičín“ 22.6.2024 tentokrát jedeme na Vidochov, opět zde do 
soutěže přihlašujeme oba týmy A i B.  Celá soutěž bohužel ztratila na své atraktivitě po 
prvním útoku a poruše časomíry. Po zbytek soutěže se stopovalo ručními stopkami. I zde se 
nám dařilo, Valdice A obsadili 2.místo za čas 17,65s a Valdice B 3.místo s časem 17,86s. Tak 
bereme důležité body do celkového počítání celého seriálu.

22.6.2024  Tento  den  ihned  po  závodech  spěcháme  domů,  uklidíme  soutěžní  materiál  a 
vyrážíme na vodácký výlet.  Letos nás čeká řeka Otava, jako základní tábor jsme zvolili 
tábořiště  Hydčice  provozovaným  zdejším  SDH.  Jako  v minulých  letech  vyrážíme  ze 
základního  tábora  proti  vodě  vlakem,  první  den  připlujeme  do  tábořiště  a  další  den 
pokračujeme  dále.  A opět  zpět  do  tábořiště  řešíme  dopravu  vlakem.  Otava  nás  velice 
překvapila,  první  den řeka byla velice rychlá se spoustou meandrů a druhý den naopak 
klidná řeka zkrocená častými jezy. 
Během prvního dne jsme navštívili i zříceninu hradu Rabí a cestou domů jsme navštívili 
Hoštice u Volyně. Zde se nám úplně náhodou podařilo setkaní s režisérem panem Troškou.

1.7 náš člen Jakub Voháňko vyrazil na MČR v dorostu do Písku. Jakub si vedl velice dobře 
zlepšil si zde své dosavadní rekordy, ale bohužel na lepší než 12.místo to nestačilo. Soutěž 
se konala netradičně v pondělí, a tak děkujeme Jitce Voháňkové za doprovod svého syna. 
Asi to kubovi běhá dobře, pro své výkony si jej vyhlídli i SDH Slatiny a nejen, že Kuba byl 
na  krajské  soutěži  v Hradci  Králové,  ale  také  na  24.8.2024  na  MČR  byl  na  soutěži 
v Olomouci

31.8.2024 Vyrážíme na další kolo „O pohár starostky OSH Jičín“, tentokrát se soutěž koná 
v Jeřicích. Zde se daří našemu Béčku, udělali si svůj rekord – výsledný čas je 16:21, ale na 
levém terči bylo nádherných 15,92. Tímto pokusem se naše Béčko ujímá vedení v celém 
seriálu a vedení již do konce nepustí. Á tým sice i zde neměl špatný čas, ale soupeři byli 
velice šikovní a o několik setin prohráváme a bereme až 5.místo

Další víkend 7.9.2024 opět další kolo pohárové soutěže, tentokrát konané v Nemyčevsi. I 
zde Valdice B vyhrávají a Valdice A se umísťují na 2.místě. Lepší už to být nemohlo

14.9.2024 – toto je víkend kdy jsme měli pořádat naši pohárovou soutěž ve Valdicích, vše již 
bylo  nachystané  –  tentokrát  v parku  z důvodu rekonstrukce  zázemí  na  hasičském hřišti. 
Všichni  víme,  jak  to  bylo  dále,  předpověď ČHMÚ byla  tak  nepříznivá,  že  se  postupně 
zrušili všechny akce napříč republikou. I když se přívalové deště Valdicím nakonec vyhnuli, 
ještě ve čtvrtek byl a předpověď úplně jiná. Byl to víkend kdy začali povodně na Moravě a 
na Vrchovině.

21.9.2024 Vyrážíme na poslední kolo „O pohár starosty OSH Jičín“ tentokrát se soutěž koná 
v Třebověticíh.   Zde jsme obsadili 2. a 3.místo opět Béčko bylo lepší. Na této trati jsou 
vždy náročné podmínky, veliký boční vítr a ráno se útočí proti slunci.

21.9.2024 tento den vyrážíme na další soutěž, tentokrát se jedná o soutěž v Ploukonicích 
v rámci seriálu PKL. Soutěž bereme jako trénink, příští rok je v plánu tento seriál odjezdit 
celý. Na start jde první Áčko, komentátor zde vidí Valdice po 6letech a hned nás přejmenuje 
na blok  a blok B. Áčko sice končí svůj pokus nepopulárním Enkem, ale vůbec to nebylo 
špatné. Vše bylo v pohodě, krásnej koš a krásně nabráno, voda letí z mašiny a vše vypadá na 
jedničku. Bohužel si Kuba vybral slabší chvilku a nezapojil  proudnici.  I  tak se podařilo 
Michalovi na pravém terči srazit za krásných 15:00. Až na koncovku to byl vydaření trénink. 
B tým sice svůj pokus dokončil, ale čas je horší, byli problémy s rozdělovačem a muselo se 
počkat s vodou.



Letošní sezonu jsme v celkovém vyhlášení soutěže „O pohár starostky OSH Jičín 2024“ obsadili 
první a druhé místo, tím lepším družstvem bylo Béčko

V letošním roce soutěží družstvo SDH Valdice ve stejném složení jako v minulých letech:

Štiková Kateřina, Štika Filip, Drobný Radek ml., Drobný Michal, Hylmar Jakub, Hylmar 
David, Dlesk Michal, Dlesk Filip, Voháňko Jakub
Drobný Radek – trenér
Chodůr Jiří, Mikšík Tomáš a Vodák Petr, Radek Mizera – naši zkušení borci co nás doplňují, 
když někdo nemůže či je zraněn – děkujeme chlapci.

Radek Drobný, SDH Valdice









KDYŽ BOX NENÍ PRO SLEČÍNKY

Ze sportovní přípravy talentované 
Sandry Skořepové

foto: archiv S. Skořepová



ZAPOMENUTÉ VALDICE

Prosíme o zapůjčení fotografií, 
které připomínají proměny naší 

obce. Děkujeme.
J. Drbohlavová – ZŠ Valdice 

Hostinec v místě dnešní poštyPůvodní budova ředitelství věznice

… a Valdice



KALENDÁŘ NADCHÁZEJÍCÍCH AKCÍ
(aktuálně na stránkách obce)

Pozvánky na akce Odpady 
13. 11. 2024 Rozsvěcení vánoční školy
16. 11. 2024 Zájezd do divadla Hybernia
29. 11. 2024 Rozsvěcení vánočního stromu
24. 12. 2024 Sousedské Vánoce

komunální – pondělí
plasty – čtvrtek
papír – středa
biodpad – pondělí  

KUDY KAM

Obecní úřad
ou@valdice.cz
www.valdice.cz
středa: 15.00 – 17.00 hod.
t: 493 533 325

Mateřská škola, příspěvková organizace
ms.valdice.cz
ms@valdice.cz
t: 493 533 340

Místní knihovna
Jana Machková
knihovnavaldice.webk.cz
valdice.knihovna@seznam.cz
pondělí a čtvrtek: 15.00 - 17.00 hod.

Základní škola, příspěvková organizace
zsvaldice.cz
vojtko@zsvaldice.cz
t: 493 533 328

MUDr. Vl. Klos a MUDr. M. Cvrčková
www.doktorklos.cz
t: 493 532 987

Praktické lékařky pro děti a dorostenci
www.detlek.cz
t: 733 431 263

MUDr. Marek Vávra MUDr. Jaroslav Vorel – Gynekologie
t: 493 535 201

MUDr. Michaela Šimáková – neurologie 
www.neurologjicin.cz
t: 737 697 163

Tělocvična při ZŠ Valdice
J. Drbohlavová
t: 720 406 863

Náměty a připomínky posílejte na adresu ou@valdice.cz. Děkujeme.

mailto:ou@valdice.cz

